
Protokół Nr 55 
z posiedzenia Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

z dnia 15 marca 2023 r. 
 

Przewodniczący Komisji radny Jaromir Chojecki otworzył i prowadził posiedzenie Komisji Ładu 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska. 
Powitał członków Komisji, mieszkańców Milanówka.  
Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 
Obrady Komisji odbyły się w dniu 15 marca 2023 r. (środa) o godz. 17:30, w budynku „B” Urzędu Miasta 
Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Skład Komisji: 
Przewodniczący Jaromir Chojecki 
Radny Witold Mossakowski  
Radna Jolanta Nowakowska  
Radny Krzysztof Ołpiński  
 
Porządek obrad Komisji:  
1.Przyjęcie porządku obrad. 
2.Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał w sprawie: 
a)  zmiany uchwały nr 491/LVI/22 Rady Miasta Milanówka z 24 lutego 2022 r. w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Milanówek”; 
b)  zmiany uchwały nr 619/LXXVIII/23 Rady Miasta Milanówka z 30 stycznia 2023 r. 
w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Milanówek i Gminy Brwinów dotyczącego 
powierzenia Miastu Milanówek częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę ̨i zbiorowego odprowadzania ścieków; 
c)  pozbawienia części ulicy Pustej kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako 
drogi publicznej na terenie Gminy Milanówek; 
d)  wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy pawilonu handlowego wraz z częścią ̨gruntu bezpośrednio 
przed tym pawilonem, stanowiącym cześć ́działki ewidencyjnej nr 8/1 z obrębu 05–06, położonej 
w Milanówku przy ul. Wojska Polskiego; 
e)  wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną  
nr 1/4 z obrębu 06–03, położonej w Milanówku, w trybie bezprzetargowym; 
f)  wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną  
nr 135 z obrębu 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej, w trybie bezprzetargowym; 
g)  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną 
nr 17/42 obręb 05–19, położonej w Milanówku przy ul. Lazurowej; 
h)  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach w Milanówku przy  
ul. Królewskiej; 
i)  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 
działkę ̨ewidencyjną nr 1/7 obręb 06–03, położoną w Milanówku przy ul. Warszawskiej; 
j)  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną 
nr 134 obręb 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej; 
k)  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej  
działkę ̨ewidencyjną nr 267/31 obręb 0004, położoną ̨w Chrzanowie Dużym, będącą własnością gminy 
Milanówek. 
3.Sprawy różne. 
 
Ad.1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk złożył wniosek o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 
Milanówka w roku 2023”. 



Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 
Milanówka w roku 2023” w podpunkcie l). 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała włączenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na 
terenie Milanówka w roku 2023” w podpunkcie l). 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad ze zmianami. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad ze zmianami. 
 
Ad.2. 
Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał w sprawie: 
a) zmiany uchwały nr 491/LVI/22 Rady Miasta Milanówka z 24 lutego 2022 r. w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Milanówek”. 
Prezes MPWiK Dariusz Kaczanowski poinformował, że sprawa wraca ponownie, ponieważ do uchwalonego 
już regulaminu wniosła zastrzeżenia prokuratura. Zarzuty opierały się na tym, że były użyte w regulaminie 
sformułowania wynikające wprost z ustawy. Zarzut dotyczył tego, że regulamin nie powinien cytować ustawy. 
Uwagi prokuratury zostały uwzględnione. Zostały naniesione stosowne poprawki do regulaminu. Projekt 
został wysłany do Wód Polskich celem zaopiniowania. Z Wód Polskich przyszła jedna uwaga, że nie ma 
uwzględnionego w regulaminie minimalnego poziomu świadczonych usług dot. odprowadzania ścieków. Są to 
zapisy w rozdziale 2 regulaminu. Uwaga została uwzględniona. Przedstawiony projekt zawiera minimalny 
poziom świadczonych usług odprowadzanych ścieków tj. §2 pkt 4. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie zmiany uchwały nr 491/LVI/22 Rady Miasta Milanówka  
z 24 lutego 2022 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Milanówek”. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
b) zmiany uchwały nr 619/LXXVIII/23 Rady Miasta Milanówka z 30 stycznia 2023 r.w sprawie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Milanówek i Gminy Brwinów dotyczącego powierzenia Miastu 
Milanówek częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę ̨
i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Prezes MPWiK Dariusz Kaczanowski zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawka dotyczy 
podstawy prawnej. W zaproponowanym projekcie uchwały podstawa prawna została skopiowana z uchwały  
z Gminy Brwinów. Uwaga mecenasa jest taka, żeby powtórzyć podstawę prawną tej uchwały, która została 
przedstawiona RMM. Podstawa prawna powinna być taka sama jak w uchwale nr 619 z dnia 30 stycznia  
2023 roku. 
Druga autopoprawka dotyczy §2 tej uchwały. „Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Milanówka” 
zamiast „Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Milanówek”. 
Trzecia autopoprawka polega na tym, by wykreślić paragraf 3.  
Następna autopoprawka, w §, który w projekcie jest §4 dot. uwagi stylistycznej: „Uchwała wchodzi w życie  
z dniem podjęcia” a nie „Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 
Jeżeli chodzi o zawartość merytoryczną, Gmina Brwinów podjęła stosowna uchwałę dotyczącą projektu 
porozumienia między gminami. Gmina Brwinów zaproponowała w tekście porozumienia trzy zmiany. 
Zmiana pierwsza dotyczy tytułu porozumienia, czyli: 
„W sprawie wzajemnego powierzenia w wybranym zakresie realizacji zadania własnego w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.” 
Druga uwaga dotyczy §1 pkt 3. Po drugim punkcie został dodany punkt 3 w brzmieniu: 
„Wydawanie warunków technicznych przez przedsiębiorstwa na przyłącza wodociągowe i kanalizacyjne,  
o których mowa w ust. 1 i 2. 
Trzecia zmiana dotyczy dodania w §6 pkt 3: 
„Zmiana załącznika nr 3 wymaga zawarcia aneksu pomiędzy stronami, bez konieczności poprzedniego 
wyrażania zgody przez rady gmin. W tym celu każde z przedsiębiorstw zobowiązane jest do bieżącego 
aktualizowania wykazu nieruchomości z obszarów gminy sąsiedniej przyłączonej do jej sieci oraz do 
przekazywania zaktualizowanego wykazu do obydwu gmin oraz drugiemu z przedsiębiorstw wraz z propozycją 
zmiany porozumienia w zakresie załącznika nr 3.” 



Pan Kaczanowski podkreślił, że są to nowe zmiany, jeżeli chodzi o Gminę Brwinów. MPWiK akceptuje te 
zmiany w takiej formie porozumienia. Jeżeli będą nowe przyłączenia to MPWiK i PWiK z Brwinowa informują 
się nawzajem bez konieczności podjęcia nowej uchwały przez RMM. 
Stowarzyszenie na Rzecz Miast Ogrodów Anna Krawczyk uważa, że uchwała została przedstawiona bez 
wprowadzenia. Ktoś, kto nie zna tematu to nie wie, o co chodzi. Na ostatniej komisji mieszkaniec wypowiadał 
się na temat sytuacji na ul. Wysokiej i podłączenia dewelopera z Grodziska oraz intensywnego korzystania  
z naszej sieci, ze szkodą dla Milanówka. Porozumie z Brwinowem jest analogiczną sytuacją. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że uchwała została podjęta 30 stycznia. Obecnie jest procedowana 
zmiana uchwały. 
Stowarzyszenie na Rzecz Miast Ogrodów Anna Krawczyk poruszyła kwestię budowy kanału sanitarnego na 
terenie zabytkowego Turczynka i przy komunalnych willach. Mieszkanka uzyskała informację, że zmiana 
wynika z małej przepustowości instalacji. Pani Krawczyk chciałaby uzyskać informacje na ten temat. 
Prezes MPWiK Dariusz Kaczanowski musi uzyskać informację na ten temat. 
Stowarzyszenie na Rzecz Miast Ogrodów Anna Krawczyk poinformowała, że były tam wykonywane pomiary  
i padła informacja, że ma być wymieniana kanalizacja na większy wymiar od ul. Brwinowskiej przez cały las na 
Turczynku, przez teren, gdzie są budynki ZGKiM do ul. Turczynek. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk potwierdził, że przez teren przy budynkach na terenie dawnego szpitala, 
biegnie czynny kolektor do ul. Królewskiej. Pan Bąk nie wie, czy są plany jego renowacji. 
Prezes MPWiK Dariusz Kaczanowski na ten moment nic nie wie na ten temat. 
Stowarzyszenie na Rzecz Miast Ogrodów Anna Krawczyk zapytała, czy zwiększenie przepustowości tego 
kanału może się wiązać z porozumieniem międzygminnym. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk zaprzeczył. Pan Bąk podkreślił, że jest to teren rozłączny. Sytuacja na tym 
terenie jest taka, że kanalizacja jest Milanówka, a wodociąg Brwinowa. Przez Turczynek biegnie kolektor, do 
którego jest podłączona Podkowa. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie zmiany uchwały nr 619/LXXVIII/23 Rady Miasta Milanówka 
z 30 stycznia 2023 r. w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Milanówek i Gminy 
Brwinów dotyczącego powierzenia Miastu Milanówek częściowej realizacji zadania własnego w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę ̨i zbiorowego odprowadzania ścieków, z autopoprawkami. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw.  
 
c) pozbawienia części ulicy Pustej kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako 
drogi publicznej na terenie Gminy Milanówek. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk przybliżył projekt uchwały w sprawie pozbawienia części ulicy Pustej 
kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako drogi publicznej na terenie Gminy 
Milanówek. 
Sprawa ma związek z tym, że mieszkańcy wystąpili o zamianę nazwy ulicy Pustej. Okazało się, że w uchwale  
z 2005 roku, która precyzuje, na jakich działkach jest zlokalizowana ul. Pusta, dwie z nich były zajęte przez 
posesje prywatne ogrodzone i niestanowiące własności miasta. Chcąc to uporządkować przed zmianą nazwy 
wystąpiono do Zarządu Powiatu Grodziskiego o zaopiniowanie tych zmian. Te działki, które nie mają szansy 
stać się ciągiem komunikacyjnym, bo stanowią własność prywatną, gmina chce pozbawić kategorii drogi 
publicznej. Termin zmian to koniec tego roku. Jak dojdzie do zmiany kategorii, to będzie procedowana zmiana 
nazwy ulicy.  
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pozbawienia części ulicy Pustej 
kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako drogi publicznej na terenie Gminy 
Milanówek. 
Komisja w głosowaniu: 3 za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy pawilonu handlowego wraz z częścią ̨gruntu 
bezpośrednio przed tym pawilonem, stanowiącym cześć ́działki ewidencyjnej nr 8/1 z obrębu 05–06, 
położonej w Milanówku przy ul. Wojska Polskiego. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
do BMM wpłynął wniosek od dotychczasowego dzierżawcy pawilonu handlowego wraz z częścią gruntu 
znajdującego przy głównej bramie cmentarza. Jest to działka 8/1 obręb 05-06 położona w Milanówku przy  



ul. Wojska Polskiego. Dzierżawca zwrócił się z prośbą o rozwiązanie dotychczasowej umowy ze względu na 
trudną sytuację ekonomiczną. Umowa została rozwiązana z dniem 28 lutego. Następnie 1 i 2 lutego wpłynęły 
dwa wnioski od osób zainteresowanych dzierżawą tego pawilonu wraz z przyległym gruntem. Jeden  
z wnioskodawców wskazywał okres 5 lat, a drugi 10 lat ew. umowy dzierżawy. UM proponuje, żeby  
w postępowaniu przetargowym w projekcie uchwały wskazano 10 lat. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy pawilonu handlowego wraz z częścią ̨gruntu bezpośrednio przed tym pawilonem, 
stanowiącym cześć ́działki ewidencyjnej nr 8/1 z obrębu 05–06, położonej w Milanówku przy ul. Wojska 
Polskiego. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną  
nr 1/4 z obrębu 06–03, położonej w Milanówku, w trybie bezprzetargowym; 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch przybliżyła treść 
uchwały. Uchwała dotyczy rozbudowy istniejącego na tym terenie lokalu gastronomicznego Pizzerii „Love Me” 
o ogródek oraz ogród zimowy, a także uruchomienie delikatesów włoskich. W związku z tym wnioskodawca 
zawnioskował o powiększenie terenu dzierżawy o ok. 100 m. 
Wnioskodawca dzierżawy budynku przy ul. Warszawskiej 26 Tomasz Jura prezes sp. MHD wnioskuje  
o przekazanie terenu pod inwestycję, ponieważ jako dzierżawca nie jest stroną dla konserwatora zabytków. 
Jeżeli ww. teren zostanie przekazany na np. najbliższe 12 miesięcy, dzierżawca może wystąpić do 
konserwatora, aby przedstawić plan rozbudowy tego miejsca. Jeżeli konserwaror zabytków zaakceptuje 
rozbudowę, sp. podejmie dalsze kroki w kierunku rozbudowy i dzierżawy. Będzie to obiekt otwarty  
i zamknięty, czynny cały rok. 
Przewodniczący Komisji rozumie, że p. Jura nie brał udziału w przetargu. Obiekt został nabyty od poprzednich 
właścicieli, którzy wygrali przetarg na działalność.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy gmina w umowie będzie zobowiązana do zwrotu dzierżawcy ew. 
nakładów w lokal w razie nie przedłużenia dzierżawy. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch myśli, że tak 
będzie. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk uważa, że umowa dopiero zostanie zawarta. Jeżeli kwota inwestycji będzie 
wysoka, to UM nie wyrazi zgody. Wszystko zależy od kwoty inwestycji. Wszystkie takie szczegóły będą zawarte 
w umowie. Nakłady, które mogą być zwracane, to są nakłady, które pozostaną po zakończeniu działalności.  
W uchwale nie można tego zawrzeć. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że pierwotnym założeniem w przetargu dla poprzedniego dzierżawcy było 
to, że powstanie ogród zimowy. 
Pan Tomasz Jura podkreślił, że w 2017 roku konserwator wyraził zgodę na rozbudowę tego miejsca. Podczas 
rozbudowy dzierżawca będzie się posiłkował tą dokumentacją. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, co jest w panie miejscowym, jakie są ustalenia dla tej nieruchomości. Na ile lat 
obowiązuje obecna umowa. 
Pani Małgorzata Makuch poinformowała, że umowa została zawarta w zeszłym roku na okres 5 lat. W planie 
jest strefa ochrony konserwatorskiej. Pani Makuch nie pamięta szczegółowych zapisów. 
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że do trzech lat można zawrzeć taką umowę poza radą. Umowa powyżej 
trzech lat wymaga zgody RMM. Radny zastanawia się, czy nie lepiej jest zawrzeć krótką np. roczna umowę.  
W tym czasie można zrobić uzgodnienia z konserwatorem. Następnie można zawrzeć umowę z miastem, kiedy 
już będzie wiadomo, że konserwator pozwoli na zmiany.  
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk uważa, że można zawrzeć umowę taką, że pozostaje dłuższy okres, ale  
w momencie, kiedy konserwator zgodzi się na zmiany. Warunki wypowiedzenia będą dotyczyły zgody 
konserwatora. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk poruszyła temat budowy otwartego ogrodu pod 
pomnikiem przyrody oraz rozbudowy budynku.  
Pan Tomasz Jura wyjaśnił, że jest to nowa koncepcja dotycząca połączonej restauracji z delikatesami, gdzie 
można zjeść pizzę i zrobić zakupy spożywcze. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk uważa, że strefa handlowa jest po drugiej stronie 
ulicy. Natomiast tutaj jest maleńka kafejka przy ciągu spacerowo-wypoczynkowym dla mieszkańców. 



Rozbudowa odbędzie się kosztem zieleni na terenie miasta. Są puste sklepy po drugiej stronie, które czekają 
na wynajem. 
Pan Tomasz Jura uważa, że jest w stanie wkomponować ogród zimowy w tym terenie. Żeby to miejsce 
spełniało funkcję gastronomiczną, to trzeba je rozbudować, ponieważ zmieniły się przepisy. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk zwróciła uwagę, że nie wie czy pozytywną rzeczą 
jest rozbudowa obiektu kosztem terenu zieleni w centrum miasta. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną nr 1/4 z obrębu 06–03, położonej 
w Milanówku, w trybie bezprzetargowym. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną  
nr 135 z obrębu 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej, w trybie bezprzetargowym. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
do BMM 27 stycznia wpłynął wniosek od osoby fizycznej o udostepnienie nieruchomości stanowiącej drogę 
wewnętrzną ul. Żurawią w celu budowy urządzeń infrastruktury technicznej w postaci sieci wodociągowej.  
W związku z tym, że ta nieruchomość nie stanowi drogi publicznej, udostępnienie nie jest możliwe poprzez 
zawarcie umowy dzierżawy. Zawarcie umów użytkowania na czas oznaczony nie dłuższy niż trzy lata lub na 
czas nieoznaczony następuję w drodze przetargu. Planowana do budowy sieć wodociągowa jest niezbędna do 
zasilania w wodę nieruchomości będącej własnością wnioskodawcy. Do czasu przekazania sieci wodociągowej 
przez MPWiK, wnioskodawca będzie ponosił opłatę z tytułu dzierżawy podmiotowych nieruchomości  
w wysokości adekwatnej do zajmowanej przez urządzenie infrastruktury technicznej. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną nr 135 z obrębu 05–03, położoną 
w Milanówku przy ul. Żurawiej, w trybie bezprzetargowym. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨
ewidencyjną nr 17/42 obręb 05–19, położonej w Milanówku przy ul. Lazurowej. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
dnia 16 stycznia 2023 r. do BMM wpłynął wniosek od PGE Dystrybucja związany z udostępnieniem 
nieruchomości położonej przy ul. Lazurowej w celu umieszczenia infrastruktury technicznej w postaci 
przyłączą energetycznego kablowego. Projektowane przyłącze zostało zlokalizowane na działce 17/42 obręb 
05–19 w celu podłączenia budynków mieszkalnych zlokalizowanych na działkach 17/40, 17/26, 17/13 z obrębu 
05-19. Ustalenie służebności będzie się odbywać na zasadach odpłatności w kwocie proporcjonalnej do 
powierzchni zajętego terenu oraz stopnia ograniczenia możliwości korzystania z tego gruntu. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną nr 17/42 obręb 05–19, położonej 
w Milanówku przy ul. Lazurowej. 
Komisja w głosowaniu: 3-za,pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw.  
 
h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach w Milanówku przy ul. 
Królewskiej. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
dnia 19 stycznia 2022 r. do BMM wpłynął wniosek od PGE dystrybucja związany z udostępnieniem 
nieruchomości położonej przy ul. Królewskiej w celu umieszczenie infrastruktury technicznej w postaci 
przyłącza elektroenergetycznego podziemnego. Projekt uchwały był przedstawiany na komisji oraz sesji. Jest 
obecny przedstawiciel wnioskodawcy z prośba o przekazanie szczegółowych informacji dot. projektowania 
tego przyłącza. 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy przebieg trasy inwestycji zmienił się w stosunku do tego, co było 
przedstawione na poprzedniej komisji.  Dlaczego przebiega to przez środek działki miejskiej. 



Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
nie zostało nic zmienione. 
Projektant wyjaśnił, że przyłącze jest poprowadzone po terenie zielonym bez naruszania chodników. Będzie  
w rurze osłonowej. W związku z tym będzie łatwe do ew. naprawy i eksploatacji. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że był ten temat poruszany na sesji i komisji. Miała się odbyć wizja lokalna. 
Przewodniczący zaznaczył, że blokuje to miejską działkę. Jest to na skrzyżowaniu ul. Królewskiej i Staszica. 
Radny zapytał, czy nie można zaprojektować to wzdłuż ścieżki. Jeżeli ta rura będzie przebiegała przez środek 
działki, to będzie problem z wybudowaniem czegokolwiek. 
Projektant wyjaśnił, że do niego nie dotarły takie informacje, że ma to przeprojektować. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że można było zaproponować inny przebieg tej linii. Radny zapytał, czy nie 
można by było wykonać to od ul. Kasztanowej. 
Projektant podkreślił, że jeżeli trasa nie odpowiada, to postara się znaleźć inne rozwiązanie. Projektant 
zaznaczał, że na tej działce jest wiele innych mediów. W razie awarii będzie łatwiej rozkopać trawnik niż 
wypruć dziurę w asfalcie, łącznie z podbudową. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk szanuje ekonomiczne podejście p. projektanta. 
Stowarzyszenie ma trochę inne podejście, bo jest mowa o naszych terenach zielonych niezabudowanych. 
Wyliczenia projektanta są logiczne, ale one są w kolizji z potrzebami miasta. Dlatego ta uchwał nie została 
podjęta, ponieważ padła propozycja, żeby PGE znalazło inną trasę. Równie dobrze jest puścić kabel pod 
chodnikiem i poprowadzić kabel do inwestora w boczną ulicą. Nie trzeba tego robić wykopem, przez teren 
zielony miasta. Nie jest dobrym pomysłem prowadzić to przez rów melioracyjny, gdzie całkiem niedawno, za 
duże miejskie pieniądze był pogłębiony i robiono specjalne obrzeża. Pani Krawczyk nie wyobraża sobie 
naruszenia tego.  
Projektant podkreślił, że pod rowem będzie wykonywany przewiert sterowany. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że przy przewiercie jest zawsze 
komora.  
Projektant podkreślił, że komora będzie poza rowem. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że będzie na terenie zielonym, gdzie są 
drzewa. Można to puścić pod chodnikiem. 
Projektant podkreślił, że można to puścić pod chodnikiem, ale to podniesie koszty. Inwestorem nie jest 
prywatna osoba.  
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk zastanawia się, dlaczego gmina ma ponosić szkody 
z tytułu, że PGE dystrybucja nie chce ponosić kosztów. Może obciążyć właściciela, któremu na tym zależy. 
Dlaczego miasto ma uczestniczyć w kosztach PGE. 
Projektant podkreślił, że właściciel płaci niewielki ryczałt za przyłączenie niewspółmierny do kosztów 
przyłączenia. Koszt przyłączenia ponosi PGE, a potem jest to przekalkulowane na wpłaty dystrybucyjne. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że z PGE gmina ma inne sytuacje 
kolizyjne. Stowarzyszenie protestuje, żeby koszty były wyznacznikiem kosztów PGE, wyznacznikiem zmuszania 
miasta do zniszczenia terenów zielonych.  
Projektant podkreślił, że jeżeli teren zielony zostanie zniszczony w trakcie robót, zostanie przywrócony do 
stanu pierwotnego. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk uważa, że teren zielony w mieście powinien być 
wolny od kabli i presji, która jest cały czas wywierana na teren zielony. Potem zmienia się koncepcja, zmienia 
się kable, jest awaria i wszystko jest prute. Jest chodnik, jest ulica. Potem wszędzie będą kable, nie będzie 
można posadzić drzewa, krzaczka, bo się okaże, że nie można tego robić na kablach. Teraz jest problem, 
ponieważ trzeba przenosić kable pod P&R. Należy przeanalizować temat i znaleźć inne rozwiązanie, co było 
sugerowane przez RMM kilka miesięcy temu. 
Projektant podkreślił, że jeżeli trasa nie odpowiada, to spróbuje to przenieść w inne miejsce. 
Przewodniczący Komisji proponuje zdjęcie uchwały z opiniowania do czasu przedstawienia trasy 
alternatywnej do obecnej propozycji. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek jw. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw. 
 
i)  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨
ewidencyjną nr 1/7 obręb 06–03, położoną w Milanówku przy ul. Warszawskiej; 



Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch 
poinformowała, że uchwała była cofnięta do komisji.  
Przedstawicielka wnioskodawcy poinformowała, że PKP zmniejszyło swoją moc zapotrzebowania do 
minimum, tak żeby można było sprowadzić przyłącze ze słupa, który stoi w pobliżu działki. Nie ma zgody PKP 
na postawienie złącza z tyłu budynku SM, ponieważ w swoim projekcie założyli, jak ma przebiegać 
wewnętrzna linia zasilająca, między budynkiem, a złączem z licznikiem. Założyli sobie budowę tego złącza na 
środku chodnika, który przebiega przy tym słupie. PGE nie chce tego wykonać w ten sposób i zaproponowało 
złącze przy słupie. Można postawić złącze na trasie wewnętrznej linii zasilającej, która jest już wybudowana.  
Jeżeli przyłącze wyjdzie na teren PKP to uzyskanie zgód od wszystkich spółek trwałoby ok. półtora roku. 
Zasilanie dworca znacznie się przedłuży. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że można było pomyśleć o tym wcześniej. Projektowanie na nie swoim 
terenie przyłącza nie jest rozsądne.  
Przedstawicielka wnioskodawcy uważa, że jest możliwość ustawienia przyłącza przy słupie lub wejść na teren 
PKP z przyłączem i postawić skrzynkę już poza terenem działki 1/7. Trzeba będzie uzyskać zgody od wszystkich 
spółek PKP. 
Przewodniczący Komisji zastanawia się, dlaczego spółka nie zrobiła tego przed zakończeniem inwestycji. Na 
zakończenie stara się o przyłącze.  
Przedstawicielka wnioskodawcy poinformowała, że wymiary skrzynki to: wysokość 1,29 cm, szerokość 40 cm, 
głębokość 29 cm. 
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że po tej stronie miasta trudno wyobrazić sobie bardziej centralne miejsce. 
Plac przed stacją, chodnik, jest to centrum miasta. Słup energetyczny obudowany skrzynką z przyłączem, do 
tego skrzynia z piaskiem, która stoi obok Straży Miejskiej nie pasuje w tym miejscu. Zamiast tą infrastrukturę 
chować, co jest zwykłą praktyką w takich miejscach, zostanie wyeksponowana w najbardziej centralnym 
miejscu Milanówka. To jest problem z punktu widzenia radnego. Na tyłach dworca są skrzynki po przyłączach. 
One tam wiszą i nikomu nie przeszkadzają. Nagle komuś wpadło na myśl, żeby tą infrastrukturę wyciągnąć  
w punkt centralny od frontu. Budzi to sprzeciw radnego, że wykonawca inwestycji nie był w stanie tego 
załatwić z energetyką w odpowiednim terminie. Tego słupa tam też nie powinno być. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk zapytała, jakie działania wywiadowcze były 
wykonane ze strony PKP? 
Przedstawicielka wnioskodawcy poinformowała, że z informacji wynika, że kilka miesięcy temu była 
przebudowa. Położono wewnętrzną linię zasilającą. Teraz trzeba by było to zrywać, jeżeli lokalizacja przyłącza 
uległaby zmianie. Stanowisko PKP jest takie, że mają już wybranego wykonawcę tych prac. Jeżeli będą zmiany, 
to ktoś musi za to zapłacić. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że PGE trafia z inwestycjami do 
naszego miasta, które jest miastem ogrodem. Jest wpisane do rejestru zabytków. Przedstawiana 
argumentacja powinna być przekonywująca w kontekście tych wartości, które Stowarzyszenie broni. Dla 
interesu spółki, czy PKP nikt nie powinien robić ustępstw w kategorii niszczenia miasta. Na początku, jak 
konserwator zabytków ustalał tą trasę energetyczną, która miała iść po drugiej stronie miasta, uzgodnił 
względem drzew pod pewnymi warunkami. Później dowiedziano się, że ta koncepcja trasy już jest nieaktualna. 
Niemniej jednak zapisy konserwatora tamtego uzgodnienia są nadal aktualne. Projekt przyłącza w pobliżu 
stacji PKP i SM musi być zaakceptowany przez konserwatora zabytków. Dywagacje dotyczące położenia 
przyłącza są niezgodne z zaleceniami. Jest to strefa ochrony konserwatorskiej. Pani Krawczyk zapytała, czy 
przedstawicielka PGE ma uzgodnienia konserwatorskie.  
Przedstawicielka wnioskodawcy poinformowała, że w tym momencie oczekuje się na opinię RMM. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że RMM nie jest konserwatorem. Bieg 
wydarzeń jest taki, że Rada Miasta podejmuje decyzje, jak ma w ręku decyzje konserwatora. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że są dwa wyjścia. Postawienie skrzynki przy budynku lub przy słupie. 
Przedstawicielka wnioskodawcy podkreśliła, że tym samym wydłuży się termin zasilania dworca.  
Przewodniczący Komisji podkreślił, że może PKP będzie chciało przyśpieszyć możliwość podłączenia. Oni to 
zaprojektowali bez wiedzy władz miasta. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną nr 1/7 obręb 06–03, położoną 
w Milanówku przy ul. Warszawskiej. 
Komisja w głosowaniu: 2- wstrzymujące, 1-przeciw, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 



 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy ktoś wie, kiedy został postawiony słup energetyczny, betonowy okrąglak, 
ten, z którego ma być przyłącze. 
Przedstawicielka wnioskodawcy podkreśliła, że nie ma takich informacji. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch 
poinformowała, że jest to słup postawiony przez PKP. 
Przewodniczący Komisji zapytał, kiedy został postawiony. 
Przedstawicielka wnioskodawcy podkreśliła, że nie ma takich informacji. 
 
j) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨
ewidencyjną nr 134 obręb 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej.  
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
służebność dotyczy przyłącza PGE Dystrybucja. W tej sprawie była podjęta uchwała, ale wnioskodawca 
wystąpił 27 lutego o zmianę parametrów służebności wskazanego przyłącza. Stąd jest wprowadzona pod 
obrady komisji. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną nr 134 obręb 05–03, położoną 
w Milanówku przy ul. Żurawiej.  
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ̨
ewidencyjną nr 267/31 obręb 0004, położoną ̨w Chrzanowie Dużym, będącą własnością gminy Milanówek. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Makuch poinformowała, że 
służebność dotyczy działki 267/31 obręb 0004. 
 
Przewodniczący Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieruchomości stanowiącej działkę ̨ewidencyjną nr 267/31 obręb 0004, położoną w Chrzanowie Dużym, 
będącą własnością gminy Milanówek. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
l) opinia Komisji dotycząca projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Milanówka w 2023 roku. 
Referat Ochrony Środowiska i Gospodarki Zielenią Julita Antoniak – Szczur poinformowała, że zgodnie  
z ustawą o ochronie zwierząt każda gmina ma obowiązek zapewnić bezdomnym zwierzętom opiekę, jak 
również wprowadzić działania, które prowadzą do zapobiegania problemom bezdomności wśród zwierząt 
domowych. Co roku przyjmowane jest „Gminny pogram opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapewnianie 
bezdomności zwierząt”. Program cieszy się dużym zainteresowaniem mieszkańców. Wiele zwierząt z terenu 
gminy jest objętych opieką. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie opinia komisji dotycząca projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie miasta Milanówka w 2023 roku. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
Ad.3. 
Sprawy różne. 
Przewodniczący Komisji odniósł się do pisma Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów w sprawie braku 
interwencji służb dotyczących ratowania zwierząt dziko żyjących. 
Radny odczytał pytanie zawarte w piśmie: 
Jakie procedury są w sytuacjach zagrażających życiu i zdrowiu zwierząt w Milanówku? 
Referat Ochrony Środowiska i Gospodarki Zielenią Julita Antoniak – Szczur poinformowała, że 
w sytuacji zagrażającej życiu i bezpieczeństwu zwierząt dziko żyjących pierwszym kontaktem jest Straż 
Miejska. Są podpisane umowy z przychodniami weterynaryjnymi. Jeżeli zachodzi sytuacja, że zwierzę bierze 
udział w wypadku drogowym i w nim ucierpi to całodobowo może uzyskać pomoc weterynaryjną.  



W przypadkach, gdzie dzikie zwierzę jest w sytuacji zagrożenia życia na wysokości, Straż Miejska nie ma 
możliwości ściągnięcia takiego zwierzęcia, ponieważ nie dysponuje środkami, ani możliwościami, żeby to 
zrobić. W takim wypadku należy dzwonić pod numer 112. Dyspozytor tego numeru podejmuje decyzję, co 
zrobić dalej tzn. czy przekazać to zadanie do Straży Pożarnej. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że system nie działa. W poprzednich 
latach system inaczej funkcjonował. Przede wszystkim była większa doza życzliwości, zainteresowania, próby 
wsparcia. Jeżeli petent, czyli mieszkaniec zwraca się np. do SM z problemem, zdaniem p. Krawczyk nie 
powinien być odesłany. System nie działa, bo nie ma dobrej woli. Jest spychologia i niechęć do niesienia 
pomocy. Mieszkanka podkreślił, że są finansowane gminne środki w sprzęt dla OSP. Kupowane są podnośniki, 
kupowane są samochody terenowe. Jak się coś dzieje to zwykły mieszkaniec, który nie chce nic dla siebie, chce 
pomocy dla dobra sprawy, nie ma do tego dostępu. Wszystkie te instytucje są osaczone płotem formalności  
i biurokracji. Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów nie ma środków finansowych, możliwości, ale jak coś 
się dzieje to pomaga, ponieważ jest do tego powołane i chce to robić. 
Radny Witold Mossakowski podkreślił, że jest to problem dotyczący całego kraju. Poszczególne etapy 
urzędnicze odpychają ten problem od siebie. Kwestia jak zwykle rozbija się o pieniądze. Najczęstszymi 
wypadkami są kolizje drogowe. Ten, kto zajmie się tematem to bierze również obowiązek utylizacji zwłok 
zwierzęcia, która kosztuje od kilkuset do ponad tysiąca pięćset złoty. To jest ten prozaiczny fakt, przez który 
wszyscy odpychają ten problem od siebie. Tragiczne jest to, że jest najlepiej dla gminy, jak to zwierzę zdechnie 
po cichu w rowie i nikt nie będzie o tym mówił. Taka jest tendencja ogólnokrajowa.  
Referat Ochrony Środowiska i Gospodarki Zielenią Julita Antoniak – Szczur poinformowała, że gmina na 
firmę, która zwłoki zwierzęce odbiera. Za każdym razem, kiedy jest zgłoszenie działają bardzo sprawnie. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że ranne zwierzę przewozi do lecznicy ekopatrol odpowiednio do tego 
przeszkolony. Ściąganie zwierzęcia z wysokości przeprowadza OSP. Skoro gmina finansuje OSP to jednostka 
powinna pomagać mieszkańcom w takich sytuacjach. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że nadzór nad Strażą Miejską prowadzi burmistrz. Jego obowiązkiem jest, 
żeby SM była przeszkolona i realizowała zadania. Jak nie będzie realizowała zadań, to, jaki jest sens 
finasowania SM. 
 
 
 
Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska 
/-/    
Jaromir Chojecki 
 
Protokołowała: 
/-/ 
Małgorzata Obwojska 


